

朝陽科技大學 095學年度第1學期教學大綱
Parental Involvement 親職教育

當期課號	3717	Course Number	3717
授課教師	李宜娟	Instructor	LEE, YI CHUAN
中文課名	親職教育	Course Name	Parental Involvement
開課單位	幼兒保育系(四進)四B	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	3	Credits	3
課程目標	本課程探討親職教育的基本知識與技能，包括親職教育的目的與對象、親師合作的優點、親師合作的方式、執行方式、實務上面臨的困難、目前執行現況及未來發展等。	Objectives	The course discusses the basic knowledge and skills of parent education, including objectives and participants of parent education, advantages of parent-teacher cooperation, ways of parent-teacher cooperation, types of implementation, difficulties encountered, status quo and future development of parent education.
教材	1. 蘇愛秋(民90) 開放的親職教育(信誼)。 2. 蘇愛秋(民92) 親職教育:父母心、師生情(心理出版社)。 3. 邱書璇等合著(民87) 親職教育(啓英)。 4. 蔡春美、翁麗芳洪福財著(民90) 親子關係與親職教育(心理出版社)。	Teaching Materials	
成績評量方式	1. 課堂參與及出席率 (20%) 2. 個人書面及口頭報告(40%) 3. 小組園所親職教育活動參與報告(40%)	Grading	1. participation and attendance (20%). 2. oral and written report (40%). 3. final project (40%)
教師網頁	-		
教學內容	一、親子關係的本質、互動理論與經營。二、常見的家長如何教養子女的疑惑。 三、如何與家長溝通。 四、家長參與學校活動的模式。 五、親職教育活動的規畫與實施。 六、不同家庭型態的親職教育。 七、親職教育實施之問題與展望。	Syllabus	The contents of this course include: 1. essence of parent-child relationship, interaction theory and management 2. parents's questions about how to raise children 3. the communicating skills with parents 4. parents' participation in the way of the school activity 5. the implementation of the parent educational activities 6. different family types of parent education 7. problems and prospect related to parent education's implementation

尊重智慧財產權，請勿非法影印。